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Folketingets Social- og Indenrigsudvalg 

Folketingets Social- og Indenrigsudvalg har d. 15. januar 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 236 (alm. del) til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pernille Skipper (EL). 

Spørgsmål nr. 236: 

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange sager den gennemsnitlige socialrådgiver sid-

der med på børne- og familieområdet, og om ministeren vurderer, at der i dag er til-

strækkeligt med tid til at kende det enkelte barn og familie og til at sætte ind med fore-

byggende foranstaltninger i tide?” 

Svar: 

Social- og Indenrigsministeriet er ikke bekendt med landsdækkende opgørelser over 

antal sager pr. sagsbehandler i kommunerne.  

Derudover er det vigtigt at holde sig for øje, at der kan være stor forskel på både sager-

nes tyngde og den enkelte socialrådgivers erfaring, som kan have betydning for, hvor 

mange sager den enkelte socialrådgiver bør have. 

Endelig spiller det også ind, hvordan kommunen har organiseret sig, fx med teams, 

der udelukkende sidder med screeningen af indkomne underretninger, eller helheds-

orienterede teams, hvor sagsbehandlere sidder med sager fra start til slut, inkl. kon-

takt til andre forvaltninger.  

Men det er for mig helt afgørende, at sagsbehandlerne har tid og tid og ressourcer til at 

give den hjælp og støtte, som børn og familier har behov for. For der er ingen tvivl om, 

at det har stor betydning for kvaliteten af sagsbehandlingen og for inddragelse af bør-

nene. Der ser jeg stadig udfordringer, og derfor vil vi se på dette i det kommende ar-

bejde på anbringelsesområdet. 
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